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Karvánky adaptační kurz pro prvňáky

 1. číslo       29. 1. 2025

Most přes Bechyňský potok

 První hra se týkala rodiny, druhou si zpívali Když jsem já sloužil, na další zastávce si
vzpomněli na písničku Měla babka čtyři jabka a jako poslední je čekalo skládání z kostek.
Když dorazili do kempu Karvánky, čekal je zasloužený odpočinek a čas na občerstvení.
Poté  se  prvňáci  připravili  k  odchodu  a  výlet  zakončili  jízdou  vlakem zpět  do  Veselí.
Deváťáci v kempu ještě chvíli zůstali a následně je čekala cesta pěšky zpátky ke škole.
Prvňáčci  byli  nadšení  z  her  a  dobrodružství  na  cestě,  deváťáci  se  těšili  z  prvňáků.
(Ale převážná část radosti byla z toho, že nemuseli do školy :-). 

ačátek  školního  roku  je  pro  prvňáčky  velkým krokem.  Aby  se  noví  školáčci  lépe
poznali a navázali přátelství, 11.9. proběhl adaptační kurz v kempu Karvánky.Z

Společně s nimi se na cestu vydali starší spolužáci z devátých tříd, kteří je doprovázeli.
Deváťáci se postarali o navigaci celé cesty. Aby se žádný z prvňáčků neztratil, označovali
jim trasu barevnými papírky, které sloužily jako veselé značky a přivedly je až k cíli. Cesta
do kempu nebyla jen o chození, ale především o zábavě a spolupráci. Po cestě na ně
čekaly čtyři dvojice deváťáků s hrou.



Dějepisná akce pro 7. ročník

Světový den jazyků na naší škole

Burza škol v Táboře

ne 25. 10. 2024 se konala dějepisná akce pro 7. ročník. Žáci zde mohli zjistit, jak
trávili  volný  čas  v  dřívějších  dobách.  Hry  si  žáci  mohli  vyzkoušet  a  také  zjistit

u některých her jejich původ.
D
Na  názor  a  poznatky  jsme  se  zeptali
i  vyučující  Bc.  Marie  Holubové,  která
program zajistila.

Jak se vám líbila tato akce?

Jsem z toho nadšená a můj názor je zcela
pozitivní.

Jaká hra vás zaujala nejvíce?

Nevím, jak se přesně jmenovala, ale byla to hra s váhou, kde záleželo na vaší pozornosti
a taktice.

Samozřejmě jsme se zeptali i na názor samotných sedmáků. Sedmákům se tato akce
velmi líbila, dokonce by tyto hry vyměnili i za mobilní telefon.

rezentace středních škol se konala 16. 10. ve městě Tábor pro žáky 9. ročníků. Měli
jsem sraz na nádraží v 7:45, vlak odjížděl v 8:06. Naše první kroky směřovaly na

burzu, kde jsem měli všichni samostatný rozchod necelé dvě hodiny. Všichni žáci si mohli
projít areál plný stánků sami, vzít si letáček a dozvědět se něco o škole, na kterou se
chtějí  hlásit,  popřípadě si nějakou vybrat. Po burze jsme měli hodinu rozchod v okolí
obchodního centra Dvořák a nádraží. Domů jsme dorazili okolo 12:20. Myslím si, že žáci
i učitelé si výlet na burzu středních škol užili a žáci si z výletu určitě něco odnesli.

P

polužáci z druhého stupně si po nás připravili speciální program k mezinárodnímu
dni  jazyků.  Naše  škola  se  proměnila  ve  velkou  cestovní  kancelář.  Každá  z  tříd

druhého  stupně  nás  pozvala  na
prohlídku jiných zemí. Podívali  jsme se
do  Španělska,  Řecka,  Švýcarska,
Polska,  Ukrajiny,  Itálie,  Francie,
Chorvatska,  Slovenska,  Nizozemí,
Bulharska a  Maďarska.  Dozvěděli  jsme
se  zajímavé  informace  o  hlavních
městech,  jídlech  a  zajímavostech
z  daných  států.  Mohli  jsme  ochutnat
pálivé maďarské klobásy a řecké tzatziki.
Špaňelsko nám pomocí  brýlí  s  virtuální
realitou dalo ochutnat závody formulí.

S



Vánoční jarmark a zpívání

ne 8. října 2024 jsme my, žáci 9. B naší
základní školy, navštívili Dům Gobelínů v

Jindřichově Hradci. 
D
Exkurze  byla  nejen  poučná,  ale  i  zábavná,
protože  jsme  si  na  vlastní  kůži  vyzkoušeli
výrobu gobelínu. Začali jsme praktickou částí,
kdy  jsme  si  obmotávali  příze  na  dřevěné
kolíky.  Bylo  to  překvapivě  snadné,  protože
jsme  opravdu  šikovní,  a  tak  jsme  si  rychle
osvojili  tuto techniku. Každý z nás si  vytvořil
malý kousek vlastní tapiserie a užívali jsme si
to.

Po  této  tvořivé  části  jsme  se  podívali  na
historické  gobelíny  a  tkalcovské  stavy.
Dozvěděli  jsme  se,  jak  výroba  tapiserií  v
Jindřichově Hradci začala a jak se postupem
času vyvinula. Zajímavé byly i moderní stroje,
které se dnes používají k výrobě gobelínů. 

Ale  nejlepší  zážitek  v  Jindřichově  Hradci?
Určitě  kousek  pizzy  za  40  Kč,  který  potěšil
většinu z nás po náročném dni plném nových
informací a zážitků!

9. B naší základní školy navštívila 
Dům Gobelínů v Jindřichově Hradci

Dům Gobelínů v Jindřichově Hradci

áci  sedmé  třídy  se  zúčastnili
divadelní  hry  „To  snad  nemyslíš

vážně“  v  Malém  divadle  v  Českých
Budějovicích. 

Ž

Přinášíme  vám  rozhovor  s  panem
učitelem  Tomášem  Křiklánem,  který
představení vybral.

Proč jste vybral přímo divadelní hru
To snad nemyslíš vážně?

Protože se mi líbilo to téma a to, že je ta
hra  interaktivní  a  že  se  do  ní  mohou
zapojit i žáci.

Jak byste zhodnotil zhlédnutou hru?

Moc  se  mi  to  líbilo.  Líbily  se  mi
zahřívací aktivity a příběh. A to, jak se
do  příběhu  zapojily  Claudinečka  a
Anička.

Jak jste přišel na to divadlo?

Přišla nabídka e-mailem.

armark začínal v 16:00 před naší základní školou.
Na  zahájení  jarmarku  žáci  zpívali  koledy,  po

kterých  následoval  proslov  paní  ředitelky.  Učitelé
prodávali  občerstvení,  zatímco  žáci  prodávali  své
výrobky.  Žákům  se  podařilo  prodat  skoro  všechny
výrobky. Za část výdělku zakoupila škola jako každý
rok  charitativní  kalendáře.  Zbylá  částka  šla  do
třídního fondu.  

J

To snad nemyslíš vážně.



e čtvrtek 16.1 navštívily dívky osmé a deváté třídy podnik Dita. Dita se nachází
v Táboře, a tak jsme dojely autobusem rovnou před podnik. V

Jako první nás čekala přednáška o tom, co to Dita vlastně je a co dělá. Dozvěděly
jsme se, že Dita je jeden z podniků, kde jsou zaměstnaní i lidé s postižením, a má
na svědomí i značku oblečení pro děti Little Angel. 

Jihočeská společnost Dita výrobní družstvo invalidů Tábor existuje na českém trhu
více než 65 let. Byla založena už v roce 1956. Za tuto dobu se táborské výrobní
družstvo  invalidů  zařadilo  po  bok  nejdůležitějších  českých  firem s  různorodými
výrobky hojně žádanými nejen v tuzemsku, ale i v zahraničí – Dita Tábor výrobní
družstvo invalidů exportuje osmdesát procent své produkce do zemí Evropské unie
a ostatních států. 

K povídání jsme dostaly koláčky a vodu nebo čaj. Jakmile nám paní představila
sebe  i  Ditu,  vydaly  jsme  se  do  třetího
patra,  kde  jsme  se  rozdělily  do  dvou
skupin. Jedna skupina zůstala v dílničce,
kde  nás  vedli  hlavní  designer  a  hlavní
konstruktér,  kteří  si  pro  nás  připravili
workshop.  Jako  první  nás  čekala  tvorba
látkových  květin,  následně  bylo  mnoho
jiných  možností,  co  si  vyrobit  –  ušít  si
látkový pytel a polštář, ale také vyzdobit již
ušitou  květinu  nebo  ptáčka.  V  tomto
workshopu  jsme si  vyzkoušely ruční  šití,
někteří i šití na šicích strojích. Když jsme
skončily  s  vyráběním,  čekala  nás
kompletní prohlídka. Ukázali nám celý proces od návrhu až po výrobek, který se
posílá do zahraničí. 

Dita vyrábí ve velkém pyžama, která se posílají do Anglie. Mezi jejich zákazníky
patří i nemocnice, neboť vyrábějí čepičky do inkubátorů. Další na seznamu jsou i
soukromé zakázky z Bavorska, každý rok vyrábějí tisíce krojů. 

Bylo  zajímavé nahlédnout  do výroby oblečení,  které každodenně nosíme, viděli
jsme,  jak  to  u  nich  funguje,  i  mnoho  novodobých  technologii,  které  v  tomto
průmyslu pomáhají. Myslím, že někteří z nás si uvědomili, kolik práce a kroků je
potřeba k vyrobení i prosté noční košile. 

Exkurze do oděvního závodu Dita v Táboře



Rozhovor s hokejisty z 8. třídy Tomášem Chlaněm a Janem Malechou

Jak dlouho se věnujete hokeji?

Tomáš: Od 3 let, takže nějakých deset let.

Honza: Dlouho, asi 11 let.

Jak probíhají tréninky?

Tomáš: Jak kdy, to je těžký říct, ale jsou         
   hodně náročný.

Honza: Trénink probíhá bombasticky.

Co je na hokeji nejtěžší?

Tomáš: Na hokeji je nejtěžší si věřit a nebýt   
   pod tlakem, taky je těžký snést   
   všechny ty rány od soupeře, jak   
   fyzicky tak psychicky.

Honza: Na hokeji je nejtěžší bruslení, co taky
   jiného.

Jaký je tvůj největší úspěch?

Tomáš: Mám hodně úspěchů. Například jsem se dostal do výběru talentovaný  
   mládeže, to znamená mezi nejlepší v Jihočeským kraji.

Honza: Největší úspěch - player of the turnament.

Co tě na hokeji nejvíce baví?

Tomáš: Ten adrenalin, v podstatě to co jsem řekl na třetí otázku.

Honza: Hlavně kámoši jako Kulda.

Zimní sporty na naší škole

okej  očima  hráče  je  rychlý,  intenzivní  a  fyzicky  náročný.  Každý
moment na ledě je plný soustředění a okamžitých rozhodnutí.  Hráč

musí sledovat puk, protihráče a brankáře, přičemž každý pohyb je přesně
promyšlený. Rychlé změny směru, střely na branku, souboje o puk – to vše
vyžaduje  maximální  koordinaci  a  odolnost.  Hráč  se  neustále  pohybuje,
komunikuje s týmem a hledá nejlepší možnost pro vítězství. Když padne
gól, je to odměna za tvrdou práci a souhru celého týmu.

H

Hokej

Tomáš Chlaň



Rozhovor s krasobruslařkou Leontýnou Hláskovou

Jak dlouho se věnuješ krasobruslení?

Krasobruslení se věnuji dva a půl roku.

Jak probíhá trénink?

Náš trénink probíhá 3x týdně na ledě a 2x týdně máme suchou přípravu. Na
ledě  začínáme  tak,  že  si  zajedeme  pár  koleček  na  rozehřání,  poté   si
zopakujeme  sestavičku  volné  jízdy,  pokračujeme  trénováním  nových  i
starých prvků. Trénink zakončíme úklonou.  Na suché přípravě 1x týdně
trénujeme balet a 1x týdně posilujeme.

Co je na kraso bruslení nejtěžší?

Podle  mě  jsou  na  krasobruslení
nejtěžší skoky. 

Jaký je tvůj největší úspěch?

Můj největší úspěch bylo 5 místo.

Co tě na krasobruslení nejvíce baví?

Na  krasobruslení  mě  nejvíce  baví
bruslení.

Krasobruslení

Krasobruslení  je  zimní  sport  pro  kluky  i  holky,  muže  i  ženy.  Kromě
bruslení je velmi důležité zvládat piruety, skoky a sestavy kroků. Ladné
pohyby na ledě jsou doprovázeny rytmickou hudbou.

Při soutěžích se hodnotí jednak to, jak složité prvky do své jízdy zařadíte,
ale také váš vzhled, pohyb po ledové ploše a plynulost jízdy.

Krasobruslení je oficiálním sportem zimních olympijských her, kde můžete
soutěžit jako jednotlivec nebo v páru. 

Leontýna Hlásková



BÁSNIČKY A OBRÁZKY
Tvorba našich spolužáků

24. prosince

Vánoce jsou za dveřmi,

dopis píšeme Ježíškovi,

stromeček zdobíme ozdobami,

dárky balíme dědečkovi.

Jablko rozkrojíme s hvězdičkou,

rádi se bavíme s babičkou.

Olovo lijeme, vznikl nám anděl.

Kolik do Vánoc chybí neděl?

Vánoční kapr

Na Vánoce kapříka si dáme,

řízky si z něj uděláme,

pak si na něm pochutnáme.

A pak přijdou dárečky,

od dědy i babičky.



VÝZVA PRO AUTORY!!!

MÁŠ NĚJAKÝ OBRÁZEK, KOMIKS, TEXT PŘISPĚJ DO ŠKOLNÍCH
NOVIN. SVÉ DÍLO PŘEDEJ NĚKTERÉMU ZE ŠKOLNÍCH PARŤÁKŮ A ONI

ZAJISTÍ ZAŘAZENÍ DO NOVIN.

1. vydání školních novin Mostviny pro vás sestavili členové žákovského 
parlamentu ŠKOLNÍ PARŤÁCI.

Děkujeme všem spolužáků a učitelů, kteří odpovídali na naše otázky a 
přispěli svojí tvorbou k vydání tohoto čísla novin. 
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